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P r o t o k ó ł   Nr XLIX/2023 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 28 września 2023r. 

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1) Anna Leżańska – Wicestarosta Skarżyski 

2) Jerzy Żmijewski – Radny Powiatu Skarżyskiego 

3) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

4) Michał Jędrys– Sekretarz Gminy Bliżyn 

5) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

6) Karolina Chaja – obsługa prawna UG 

7) Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

8) Anna Kowalik – obsługa Rady 

9) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

10) Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XLVIII sesji Rady. 

  3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał  podjętych na 

      ostatniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

          a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2023- 

              2035, 

          b) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok, 

          c) ustalenia górnych stawek opłat za odbiór odpadów komunalnych ponoszonych przez 

              właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłaty za 

              gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz górnej stawki opłaty 

              ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za opróżnianie zbiorników bezodpływowych 

              lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transport nieczystości 

             ciekłych na terenie Gminy Bliżyn, 

          d) szczegółowego sposobu określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

              ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników 

              bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków  

              i transportu nieczystości ciekłych, 

    e) udzielenia w 2023 roku dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich 

        lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

    f) określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest  

        Gmina Bliżyn oraz warunków i zasad korzystania z nich. 

7. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

8. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Czterdziestą dziewiątą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Jacek 

Krzepkowski - Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Poinformował, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia  

27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 
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osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy Bliżyn są transmitowane  

i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 14 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych, w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad XLIX sesji Rady. 

Za przyjęciem porządku obrad XLIX sesji Rady głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek obrad XLIX sesji Rady został 

przyjęty przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołu z obrad XLVIII sesji Rady Przewodniczący 

Rady wniósł o jego przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XLVIII sesji Rady, która odbyła się w dniu 29 sierpnia 2023r. 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z XLVIII sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatniej sesji (informacje w załączeniu). 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości: 

Anna Leżańska na wstępie przeprosiła za swoją nieobecność w ostatnim czasie na sesjach  

w Bliżynie spowodowaną względami służbowymi. Poinformowała natomiast o dwóch 

inwestycjach realizowanych w gminie Bliżyn. Pierwszą z nich jest wykonanie dwóch 

bezpiecznych przejść z dobudową chodników w Odrowążku i Zbrojowie. Łącznie w Powiecie 

będzie realizowanych dziewięć takich przejść. Poinformowała dalej, że złożony został wniosek 

do Nowego Ładu na drogę Sorbin-Odrowążek wraz z budową chodnika na ponad 8 mln zł, w 

tej sprawie nie ma jeszcze rozstrzygnięcia. Powiat jest w trakcie projektowania drogi Zagórze 

-Brzeście, na to zadanie jest przyznane 6 mln zł i w przyszłym roku ruszyłaby jej przebudowa 

od krzyżówek w Zagórzu w kierunku drogi nr 42. Odnośnie drogi na Łazik Lasy Państwowe 

wycofały się z jej projektowania ale zadeklarowały dofinansowanie budowy tej drogi. Dlatego 

Powiat we własnym zakresie rozpocznie jej projektowanie, które potrwa, bo na tej drodze 

znajduje się obiekt mostowy i będą potrzebne decyzje środowiskowe. Jako Prezes Lokalnej 

Grupy Działania poinformowała o powstaniu na terenie gminy Bliżyn dwóch stacji naprawy 

rowerów oraz wymianie oznakowania i tablic przy piekielnym szlaku. 

Ad. 5 

Interpelacje i zapytania radnych: 

Interpelacja 

Aneta Smulczyńska 

Zgodnie z art. 24 ust.3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2023r. poz.40 z późn.zm.) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Kopcie, kieruję 

do Pana Wójta interpelację w sprawie wykonania prac, polegających na wycince krzewów  

i zarośli w rowach oraz udrożnieniu i pogłębieniu rowów, zlokalizowanych: 

1) wzdłuż drogi, prowadzącej od placu integracyjnego w kierunku posesji nr 40, 39, 39a – 

niedrożny rów powoduje zalewanie poszczególnych posesji, a zarośla w rowie ograniczają 

widoczność, 

2) wzdłuż drogi dojazdowej do sołectwa (począwszy od drogi powiatowej nr 0437T) – w roku 

2020, na udrożnienie ww. rowu przeznaczono środki z funduszu sołeckiego w wysokości 

12 278,24zł. Po dwóch latach od realizacji tego zadania, w rowie odrastają krzewy i zarośla, 

a w wyniku zrealizowanego koszenia, ścięta została jedynie trawa na poboczach. Mając na 
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uwadze wydatkowane środki z funduszu sołeckiego, zasadnym jest utrzymanie rezultatu 

przeprowadzonych prac. 

Uprzejmie proszę o podjęcie sprawnych działań. 

Krzysztof Olczyk 

Zapytanie 

Na podstawie art. 24 ust.5 ustawy o samorządzie gminnym działając w imieniu mieszkańców 

zwracam się z zapytaniem do Pana Wójta o udzielenie odpowiedzi dotyczące oczyszczalni 

ścieków w Bliżynie: 

1) Ile m3 nieczystości ciekłych pochodzących ze zbiorników bezodpływowych lub osadników 

jest w stanie przyjąć w ciągu doby oczyszczalnia ścieków w Bliżynie? 

2) Ile m3 ścieków przyjęła oczyszczalnia ścieków w Bliżynie w okresie od 1 lipca do  

31 sierpnia bieżącego roku? 

3) Ile dokonano zrzutów ścieków każdego dnia w okresie wymienionym w pkt 2 ? 

4) Które uprawnione firmy świadczące usługi wywozu nieczystości ciekłych z terenu Gminy 

Bliżyn dowoziły nieczystości ciekłe do oczyszczalni ścieków w Bliżynie w wymienionym 

wyżej okresie i w jakich ilościach? 

Józef Dąbrowski 

Interpelacja  

Skierowana do Zarządu Dróg Powiatowych w Skarżysku-Kamiennej za pośrednictwem Wójta 

Gminy: 

W związku z sesją Rady Gminy Bliżyn w dniu 28.09.2023r. jako radny Gminy Bliżyn zwracam 

się z prośbą o podjęcie działań zmierzających do poprawy widoczności i udrożnienia rowów 

przy drogach powiatowych zlokalizowanych na terenie gminy Bliżyn, a konkretnie: 

- drogi nr 1752T – (Zbrojów-Łazik), 

- drogi nr 1753T – (Zbrojów, Sorbin, Odrowążek), 

- drogi nr 1475T – (Świerczów, Nowki, Sorbin). 

Rowy przy drogach wskazanych powyżej są niekoszone, porośnięte miejscami drzewkami  

i gęstymi krzakami, co mocno ogranicza widoczność, zakłóca bezpieczne poruszanie się po 

w/w drogach oraz stwarza niebezpieczeństwo kolizji drogowych. 

W tym punkcie porządku obrad sesji głos zabrał Wiesław Gregiel, który zwrócił się do Anny 

Leżańskiej – Wicestarosty o realizację wcześniej złożonej interpelacji w zakresie podcięcia 

konarów drzew przy ul. Spacerowej w Wojtyniowie, które zasłaniają widoczność i oświetlenie 

oraz o naprawę obrzeży uszkodzonych przy budowie kanalizacji przy tej ulicy. 

Ponadto Krzysztof Jurek nie zgłosił interpelacji lecz prosił o realizację wcześniej zgłoszonych 

a dotyczących: 

1) zamontowania poręczy koło wejścia m.in. do banku, kasy GOPS (oczekuje już 15 

miesięcy), 

2) informacji o podjętych działaniach w kierunku uzyskania dofinansowania na remont 

poddasza w Ośrodku Zdrowia na potrzeby GOPS (minęło 5 miesięcy), 

3) wycięcia trzech uschłych drzew przy ul. Staszica naprzeciwko dawnego zakładu Polifarb, 

które znajdują się na terenach prywatnych a w trosce o bezpieczeństwo zarówno 

energetyczne jak i mieszkańców gmina powinna się pilnie zająć tym tematem ponieważ 

gałęzie zwisają już na przewodach elektrycznych. 

Wyjaśnień na powyższe interpelacje i zapytania udzielił Wójt informując, że usunięcie 

krzewów i zarośli w sołectwie Kopcie zostanie zlecone pracownikom gospodarczym gminy  

w ramach bieżących prac. Odnośnie pytań radnego Krzysztofa Olczyka szczegółowe dane 

dotyczące m.in. ilości zrzutu każdego dnia zostaną udzielone na piśmie natomiast według 

posiadanej wiedzy na oczyszczalnię trafiają dwie beczki dziennie dowożone przez firmę  

z Bliżyna, która wyraziła zgodę na podpisanie umowy, inne firmy nie wyraziły takiej chęci 

mimo złożonych propozycji w tym zakresie. Jeżeli chodzi o interpelacje Krzysztofa Jurka to  
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w trakcie realizacji jest wykonanie poręczy. Wójt dodał, że wszystkie interpelacje radnych są 

analizowane natomiast nie wszystkie są wykonywane, czasami są to względy finansowe  

a czasami badana jest zasadność ich wykonania. Biorąc pod uwagę adaptację poddasza  

w Ośrodku Zdrowia to na tą chwilę nie ma takiego naboru, który by się wpisywał w to zadanie. 

W zakresie usunięcia drzew, jest to teren prywatny , mimo że jest to droga powiatowa to gmina 

wystąpi do właściciela i poinformuje go o odpowiedzialności w razie zaistnienia okoliczności 

stwarzających zagrożenie.  

Odnośnie złożonych interpelacji głos zabrała Anna Leżańska, która na wstępie prosiła by radni 

precyzowali dokładnie o jakie prace chodzi i na jakich odcinkach, przy jakich posesjach bo 

poprawą bezpieczeństwa jest również budowa drogi. Także często chodzi o prace, które nie 

znajdują się w pasie drogowym lecz na prywatnej działce. Powiat może usunąć gałąź wiszącą 

nad drogą natomiast nie może wejść na posesję prywatną i wyciąć drzewo, tak jak w przypadku 

tych przy ul. Staszica. Przy budowie tej drogi właściciel pozwolił na pewne czynności, które 

zostały wykonane natomiast obecnie nie odpowiada na korespondencję wysyłaną przez 

starostwo dlatego nie ma szans na jakiekolwiek działania na terenie prywatnym. Odpowiadając 

radnemu Wiesławowi Greglowi Pani Wicestarosta poinformowała o przetargu na wycinkę 

konarów i drzew, który nie został rozstrzygnięty ze względu na wysoką cenę, dlatego powiat te 

prace wykonuje we własnym zakresie, stąd wynikają opóźnienia w ich realizacji. Obiecała 

zgłosić Zarządowi Dróg poruszone problemy przez radnych. 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Jacek Krzepkowski – 

Przewodniczący Rady złożył wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników 

do projektów uchwał. 

Za przyjęciem jego wniosku głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Ad. 6 

a) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bliżyn na lata 2023-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2023-2035 głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 1, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr XLIX/338/2023 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2023-2035. 

b) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok 

odczytała Beata Ozan - Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja 

Aneta Smulczyńska nawiązując do zmian zaproponowanych w projekcie budżetu prosiła  

o podanie zakresu prac wykonanych przy remoncie samochodu do odśnieżania mercedes-benz 

za kwotę 36.100 zł oraz przedstawienie informacji o przygotowaniu gminy do sezonu 

zimowego. 

Wyjaśnień udzielił Michał Jędrys – Sekretarz Gminy informując, że na posiedzeniach komisji 

została przedłożona kserokopia karty warsztatowej, zawierająca wykaz wszystkich 

wymienionych elementów, podzespołów oraz płynów eksploatacyjnych, a także takich prac jak 
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piaskowanie i malowanie ramy piaskarki, wymiana sprzęgła, elementów związanych z układem 

hamulcowym by pojazd był sprawny i w najbliższym czasie mógł służyć do działań nie tylko 

na drogach gminnych ale również powiatowych, bo to gmina od wielu lat odpowiada za 

odśnieżanie również dróg powiatowych by jednolicie była prowadzona akcja zimowego 

utrzymania dróg na terenie całej gminy. Na koszt naprawy samochodu składa się koszt 

wymienionych części oraz koszty robocizny. Jeżeli chodzi o przygotowanie gminy do sezonu 

zimowego częściowo zakupiono sól drogową w workach ze względu na brak własnego miejsca 

do jej przechowywania. Po zatwierdzeniu na dzisiejszej sesji dalszych środków na zakup soli 

zostanie ona zakupiona ale już w postaci sypkiej i będzie na bieżąco mieszana z piaskiem. 

Gmina czyni starania by przygotować miejsce do przechowywania mieszanki do działań 

zimowych, by nie korzystać z placu który na dzień dzisiejszy jest wynajmowany ale będzie to 

możliwe dopiero w roku przyszłym. Jest planowana budowa wiaty by mógł również 

stacjonować tam zakupiony sprzęt. Gmina posiada ciągnik, który jest w pełni wyposażony, 

piaskarkę a także rozstrzygnięto przetarg na zakup drugiego ciągnika co nie było wcale takie 

proste bo przedsiębiorcy zajmujący się handlem tym sprzętem nie byli chętni do jego 

przystąpienia i złożenia oferty. Podsumowując, do akcji zima, gmina posiada dwa wyposażone 

ciągniki, po sesji planowany jest jeszcze zakup jednej piaskarki o ładowności 3 ton ponieważ 

taka jest specyfika gminy że większość dróg drobnych, małych, wąskich lepiej jest odśnieżana 

przy użyciu mniejszego sprzętu. Samochód również znajduje się już na placu koło oczyszczalni. 

Jest również zawarte porozumienie z firmą z terenu gminy, która będzie dysponowała 

samochodem wyposażonym w naszą piaskarkę 6-tonową więc do dyspozycji będą 4 pojazdy 

plus piaskarki oraz zakupiony materiał do posypywania dróg. Kończąc swoją wypowiedź 

Sekretarz stwierdził, że pracownicy mają już spore doświadczenie po ostatnim sezonie 

zimowym więc ma nadzieję, że to się wszystko uda.  

Jacek Krzepkowski zapytał, czy gmina posiada nieruchomość do przetrzymywania sprzętu.  

Wójt wyjaśnił, że po prawej stronie oczyszczalni gmina wykupiła już część działek, między 

innymi przedwczoraj zostały zakupione jeszcze trzy działki od agencji nieruchomości rolnych 

skarbu państwa za niecałe 10 tysięcy złotych, pozostała do zakupu jeszcze jedna działka 

prywatna by stanowiło to już w całości plac gminy. Teren ten jest utwardzany i do przyszłej 

zimy powinien już w pełni być przygotowany do przetrzymywania sprzętu i materiału. 

Monika Gruszczyńska zapytała o odśnieżanie dróg powiatowych, które jest przewidziane  

w wyższym standardzie niż drogi gminne a także o sposób rozliczania kilometrów. 

Wójt wyjaśnił, że są już domówione zasady odśnieżania z Powiatem, są stawki ustalone  

z kilometra. W najwyższym standardzie odśnieżane będą cztery drogi, które mają swój 

kilometraż, są to drogi: Mroczków-Rędocin, Bliżyn-Sorbin-Odrowążek, Ubyszów-Majdów 

oraz od cmentarza w kierunku Szałasu. Stawka za kilometr została uśredniona, 90 zł za drugi 

standard i 150 zł za pierwszy za dobokilometr. Nie ma finansowania akcji biernej, jeżeli chodzi 

o drogi powiatowe. Akcja będzie uruchamiana w zależności od sytuacji pogodowej. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok  

głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 2, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLIX/339/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok.  

c) 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za odbiór odpadów komunalnych 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do  ponoszenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz górnej stawki opłaty 

ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transport nieczystości 

ciekłych na terenie Gminy Bliżyn odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja  

Krzysztof Olczyk kontynuując swoją wypowiedź, którą rozpoczął przy składaniu zapytań 

nawiązał do górnej stawki opłaty za opróżnianie zbiorników i transport 1m3 nieczystości 

ciekłych zaproponowanej w projekcie uchwały w wysokości 50 zł. Zdaniem radnego przepis 

ten pozostanie martwy dlatego że nie ilość metrów generuje cenę wywozu nieczystości z posesji 

a odległość między miejscem zamieszkania a oczyszczalnią. Bliżyn i okolice oddają ścieki do 

oczyszczalni w Wojtyniowie a cała zachodnia część gminy na obrzeżach korzysta  

z oczyszczalni w Skarżysku. Jeden podmiot, który wozi nieczystości do Wojtyniowa ma 

niewielką odległość i ta stawka nigdy nie przekroczy 50 zł brutto natomiast mieszkańcy  

z zachodniej części gminy ponoszą tą opłatę podwójnie i tak jedni zapłacą 150 zł a drudzy  

300 zł. Także problem pozostaje, gdy mieszkańcy mają szamba z kręgów betonowych i chcą 

wywieźć 2 czy 3 metry ścieków i nikt za 100 zł nie przyjedzie. W kolejnej uchwale, którą rada 

będzie podejmować jest zapis, że ścieki powinny być dowożone do oczyszczalni położonej 

najbliżej obsługiwanej nieruchomości dlatego ścieki z kresów gminy powinny być dowożone 

12 km do oczyszczalni w Wojtyniowie a nie 30 km do Skarżyska stąd biorą się wysokie koszty. 

Mieszkańcy płacą 300 zł i nie ma tu znaczenia ilość m3 ścieków, a odległość do oczyszczalni. 

Radny nie zagłosuje za tą uchwałą ponieważ zaproponowana stawka 50 zł nie zabezpiecza  

interesów mieszkańców a będzie martwym przepisem. 

Odnosząc się do powyższej wypowiedzi Wójt nawiązał do poprzedniej uchwały, która 

regulowała tą tematykę. Była to uchwała podjęta 15 lat temu i obowiązywała wtedy stawka  

16 lub 18 zł za 1m3. W tym czasie na pewno była to wysoka kwota. Problem powstał faktycznie 

na osiedlu w Sołtykowie ponieważ ścieki z bloków są 3 razy w tygodniu odbierane i koszty są 

wysokie. Dochodził tam jeszcze problem ze szczelnością szamb, które dodatkowo szybciej się 

zapełniały przy opadach deszczu. Ale tak naprawdę temat rozpoczął się w miesiącu czerwcu 

gdy mieszkańcy składali deklaracje o posiadanych zbiornikach i umowach na wywóz 

nieczystości. Stąd też powstało zainteresowanie mieszkańców i liczba zamówień na usługi 

asenizacyjne zwiększyła się trzykrotnie. Firmy nie były w stanie przerobić tyle zamówień stąd 

ceny również wzrosły. Stawka 50 zł została zaproponowana na tym poziomie po dokonanym 

rozeznaniu stawek w sąsiednich gminach a po drugie taką stawkę zaproponowały firmy, które 

będą usługi wykonywać na terenie gminy. Nawiązując do wypowiedzi radnego Krzysztofa 

Olczyka to przedsiębiorca na pewno nie pojedzie po 2 metry ścieków do Kopci czy Kucębowa 

posiadając beczkę 10 metrów tylko kalkuluje to w ten sposób, by po trasie ją zapełnić zabierając 

ścieki z innych posesji. Dlatego ta stawka 50 zł tak naprawdę nie zaistnieje bo przedsiębiorcy 

też nie podniosą cen maksymalnie. Natomiast prawdą jest, że cena za odbiór 10 metrów 

ścieków będzie niższa niż jak przedsiębiorca ma jechać po 2 metry ścieków. Firmy na spotkaniu 

we wrześniu stwierdziły, że sytuacja się już stabilizuje i wraca do tej sprzed czerwca. Wójt 

odnosząc się do pomysłu zakupu pojazdu przez gminę stwierdził, że byłoby to zachwianie 

rynku ponieważ gmina nie może zarabiać na takich usługach więc firmy najprawdopodobniej 

zrezygnowałyby z tych usług. Tak też wyraził się jeden z przedsiębiorców, który chciał 

sprzedać beczkę gminie i zamknąć działalność. Także pomysł wywozu nieczystości z Kopci  

i Kucębowa do Stąporkowa jest niemożliwy ponieważ Stąporków to rozległa gmina i nie ma 

możliwości przyjęcia dodatkowych ścieków. Problem też pojawia się gdy jedni mieszkańcy 

zamawiają sporadycznie usługi a inni czynią to regularnie. Dlatego w tym pierwszym 

przypadku przedsiębiorca ma problem ze zrzutem takich ścieków i stąd cena tych usług może 

być wyższa. 

Zabierając głos Aneta Smulczyńska przychyliła się do wypowiedzi Krzysztofa Olczyka 

stwierdzając, że mieszkańcy zachodniej części gminy są zaniepokojeni tą uchwałą. Z rozmowy 

z nimi wynika, że kwoty które uiszczają są rzędu 30, 40 zł za 1 metr3. W przypadku ruchu cen 
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paliwa te kwoty mogą być jeszcze większe bo związane będą z kosztami transportu. Radna 

podkreśliła, że mieszkańcy tej części gminy muszą w skali roku ponosić wysokie wydatki  

z tego tytułu w przeciwieństwie do tych gdzie istnieje kanalizacja. W związku z tym, że  

w gronie radnych są tacy, którzy korzystają z kanalizacji prosiła o podanie przez nich kosztów 

a dodatkowo dyskusja prowadzi do takiego wniosku by opracowywać dokumentację na budowę 

kanalizacji w kierunkach gdzie jej nie ma, aby wykorzystać szanse które daje jeszcze Polski 

Ład. 

Jacek Krzepkowski również popiera dalszą budowę kanalizacji, która powinna stać się 

zadaniem priorytetowym. Dzięki temu obniżą się koszty dla mieszkańców a wybudowana 

kanalizacja na pewno pomoże w pozyskaniu inwestorów. 

Małgorzata Zep na swoim przykładzie podała, że problem wysokości opłat ponoszonych przez 

mieszkańców wystąpił wcześniej bo za 10 metrów jeszcze w kwietniu płaciła 180zł a obecnie 

300zł. W tym czasie nie zdrożało tak drastycznie paliwo żeby te koszty były tak wysokie tylko 

popyt ma na nie wpływ. W przypadku mieszkańców Bugaja, Brześcia, Wołowa i Zagórza 

dochodzi jeszcze wysoka stawka za wodę, która wynosi 4,79 zł za 1 m3 a teraz jeszcze wysokie 

opłaty za ścieki. Dlatego również podkreśliła priorytet, jakim jest budowa kanalizacji. Biorąc 

pod uwagę Wołów i jego specyficzne położenie należałoby się zastanowić nad sposobem 

skanalizowania tej miejscowości bo w takim systemie jak jest kanalizowana gmina Bliżyn 

będzie to na pewno inwestycja kosztowna i długotrwała. 

Michał Jędrys stwierdził, że podjęcie uchwały przez radę ustala górne stawki tej opłaty. Na 

pewno zależy to od odległości ale w trakcie spotkania z przedsiębiorcami zwracali uwagę na 

to, że po czerwcu tego roku są często wzywani do posesji, w których nigdy nie świadczyli tych 

usług. Dlatego te nieczystości niejednokrotnie przekraczają dopuszczalne normy i są dowożone 

do oczyszczalni w Skarżysku, która jak się później okazuje dostaje karę za przyjęcie ścieków 

przekraczających graniczne wartości. Dodał, że oddając ścieki ze swojej posesji i czyniąc to 

regularnie stawka nie uległa zmianie. Wykonano również rozeznanie pod kątem zakupu wozu 

asenizacyjnego przez gminę ale wcale nie okazuje się, że te stawki opłat byłyby dużo niższe. 

Tak jak powiedział Pan Wójt dla wielu przedsiębiorców wiązałoby się to z zamknięciem 

działalności bo byliby nie konkurencyjni. Jedynie na co gmina ma wpływ to ustalenie 

wysokości maksymalnej stawki, natomiast nie ma wpływu na wskazanie stawki 

przedsiębiorcom, jaką mają zastosować przy świadczeniu usługi, także nie można ich zmusić 

do świadczenia tych usług bo zdarzały się odmowy. Najlepszym rozwiązaniem tych problemów 

jest budowa kanalizacji. Gmina pozyskała z Polskiego Ładu na to zadanie ponad 20 mln zł. Bez 

tych środków gmina nie jest w stanie sama realizować takiej inwestycji. W najbliższym czasie 

zostaną ogłoszone przetargi na opracowanie dokumentacji na budowę kanalizacji w kolejnych 

miejscowościach i należy mieć nadzieję, że środki nadal będą możliwe do pozyskania co 

umożliwi realizację tego typu zadań w kolejnych miejscowościach. 

Krzysztof Olczyk podkreślił, że może mamy najtańszą cenę wody ale mamy też najdroższe 

opłaty za ścieki biorąc pod uwagę zachodnią część gminy. Przytoczył przykład miejscowości 

Gustawów odległej od Kucębowa tylko o kilometr gdzie mieszkańcy płacą od 120 do 150 zł bo 

wożą ścieki do swojej gminy Stąporków  a nie do Końskich. Natomiast z Kucębowa ścieki nie 

są wożone do oczyszczalni znajdującej się w gminie Bliżyn a do Skarżyska co generuje koszty. 

Mieszkańców tak naprawdę nie obchodzą zasady funkcjonowania oczyszczalni, ich rodzaj  

a koszty jakie ponoszą i to radnym sygnalizują te problemy. 

Aneta Smulczyńska prosiła o podanie stawki za 1m3 ścieków, obowiązującej w gminie na 

terenach skanalizowanych. 

Wójt wyjaśnił, że jest to kwota 3,62 zł plus 8% vat a w Skarżysku jest to kwota około 9,70 zł. 

Aneta Smulczyńska podkreśliła znaczącą różnicę w stawce 3,62 zł a 50 zł. 

Krzysztof Jurek dodał, że rozbudowa kanalizacji, która jest prowadzona przyczyni się do 

obniżenia stawek bo do naszej oczyszczalni będzie można wtedy dokonać zrzutu większej ilości 
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ścieków. Także radny liczy na rozsądek i konkurencyjność tych przedsiębiorców, że nie będą 

stosować najwyższych stawek a będą podchodzić indywidualnie do konkretnego przypadku. 

Wójt uzupełnił, że jeżeli dojdzie do podłączenia trzech miejscowości do kanalizacji to będzie 

możliwy większy zrzut ścieków bo zwiększy się jej przepustowość i wtedy postara się ustalić 

z przedsiębiorcami, żeby ścieki z zachodniej części gminy były dowożone do oczyszczalni  

w Wojtyniowie, co powinno zmniejszyć koszty dla mieszkańców z tej części gminy. 

Jacek Krzepkowski nawiązując do wypowiedzi radnych prosił o jak najszybsze 

przygotowanie dokumentacji i jeżeli tylko pojawią się środki, o dalsze skanalizowanie gminy. 

Będzie to miało wpływ nie tylko na przyciągnięcie inwestorów ale obniży koszty dla 

mieszkańców a przede wszystkim unikniemy zatruwania środowiska i samych siebie. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za odbiór odpadów 

komunalnych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do  

ponoszenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz górnej 

stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków  

i transport nieczystości ciekłych na terenie Gminy Bliżyn głosowało 8 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 6, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XLIX/340/2023 w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za odbiór odpadów 

komunalnych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do  

ponoszenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz 

górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za opróżnianie 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transport nieczystości ciekłych na terenie Gminy Bliżyn. 

d) 

Projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu określenia wymagań, jakie powinien 

spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja  

Krzysztof Olczyk nawiązał do zapisu paragrafu 2 ust.3 uchwały mówiącego o tym, że 

nieczystości ciekłe powinny być przekazywane do stacji zlewnych położonych najbliżej 

obsługiwanych nieruchomości. Dlatego radny ma nadzieję, że wszystkie podmioty zapoznają 

się z uchwałą i będą się do niej stosować. 

Aneta Smulczyńska nawiązała do dyskusji na posiedzeniu komisji, kiedy Pan Wójt mówił, że 

stawki ustalone zostały w drodze rozeznania rynkowego w związku z czym zapytała, czy przy 

okazji tego spotkania był ten temat dyskutowany, o którym mówił radny Krzysztof Olczyk. 

Wójt wyjaśnił, że jeżeli chodzi o ustalenie górnej stawki to firmy złożyły propozycje stawek, 

zostały one porównane ze stawkami w sąsiednich gminach i stąd wynikał taki projekt uchwały. 

Zgodnie z zapisem, który przytoczył Krzysztof Olczyk to dowóz do najbliższej oczyszczalni 

ścieków która jest w Wojtyniowie dotyczyłby właściwie każdej miejscowości w gminie. Na 

dzień dzisiejszy jest możliwy dowóz dwóch beczek na dobę. Byłoby możliwe zwiększenie 

zrzutu przy uruchomieniu drugiej zmiany na oczyszczalni ale na dzień dzisiejszy nie ma 

potrzeby zatrudnienia drugiego pracownika do obsługi. Wójt jedynie obiecał, że po 

przyłączeniu trzech miejscowości, w których obecnie jest budowana kanalizacja porozmawia  

z firmą, która będzie woziła ścieki do oczyszczalni w Wojtyniowie aby w pierwszej kolejności 

czyniła to od miejscowości najdalej oddalonych od oczyszczalni. 
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Za przyjęciem uchwały w sprawie szczegółowego sposobu określenia wymagań, jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych głosowało 14 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XLIX/341/2023 w sprawie szczegółowego sposobu określenia wymagań, jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

e) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku dotacji na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku dotacji na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLIX/342/2023 w sprawie udzielenia 

w 2023 roku dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

f) 

Projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina Bliżyn oraz warunków i zasad korzystania z nich odczytał 

Michał Jędrys – Sekretarz Gminy oraz przedstawił autopoprawki do projektu  uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

W trakcie odczytywania pod głosowanie autopoprawek Sekretarz poprawił błędnie wpisaną 

na końcu numeru drogi liczbę 17 a powinno być 12 tak jak w projekcie uchwały. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem autopoprawek zgłoszonych 

przez Wójta: 

1) W załączniku Nr 1 do projektu uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Bliżyn oraz 

warunków i zasad korzystania z nich, w lp.82 Nazwa przystanku Kucębów-Borek 

/3090012T/01 w kolumnie „położenie, odległość” zapis „0+395” zastępuje się zapisem 

„0+645”. 

Za przyjęciem powyższej autopoprawki głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym autopoprawka została przyjęta przez radnych. 

2) W załączniku Nr 1 do projektu uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Bliżyn oraz 

warunków i zasad korzystania z nich, w lp.83 Nazwa przystanku Kucębów-Borek 

/3090012T/02 w kolumnie „położenie, odległość” zapis „0+395” zastępuje się zapisem 

„0+695”. 

Za przyjęciem powyższej autopoprawki głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym autopoprawka została przyjęta przez radnych. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały łącznie  

z przyjętymi poprawkami: 
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Za przyjęciem uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Bliżyn oraz warunków i zasad korzystania z nich 

łącznie z przyjętymi poprawkami głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLIX/343/2023 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Bliżyn oraz warunków i zasad korzystania z nich łącznie  

z przyjętymi poprawkami. 

Ad. 7 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: 

Sławomir Młodawski podziękował w imieniu mieszkańców za realizację zadań w ramach 

funduszu sołeckiego a mianowicie za rozebranie starego i postawienie nowego przystanku koło 

dawnej Stylowej, uzupełnienie w wiacie przystankowej koło delikatesów centrum dwóch szyb. 

Oczekuje jedynie jeszcze na odnowienie tablicy ogłoszeniowej na pętli i to byłby komplet 

wykonanych zadań z funduszu sołeckiego. 

Szymon Mastalerz nawiązał do punktu 5 porządku obrad sesji, którym są interpelacje  

a dotyczył on m.in. usunięcia uschłych drzew bądź zwisających konarów. W związku z tym 

radny zapytał, kto bierze odpowiedzialność w przypadku zaistnienia zagrożenia: właściciel 

drogi czy posesji. 

Wójt wyjaśnił, że odpowiedzialność ponosi właściciel posesji. 

Szymon Mastalerz prosił, aby właściciele nieruchomości byli o tym poinformowani, by 

zdawali sobie sprawę z konsekwencji. 

Wójt dodał, że w przypadku pojawienia się drastycznych sytuacji z pracownikiem sprawdzana 

jest lokalizacja drzewa, czy ono znajduje się w pasie drogowym czy na działce. W przypadku 

zagrożenia gdy konary zwisają nad drogą gmina sama je usuwa, czasami korzystając z pomocy 

straży. 

Ad. 8 

Obrady sesji trwały od godz. 905 do godz. 1050. 

Czterdziestą dziewiątą sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Jacek Krzepkowski – 

Przewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział. 

 

Protokolant 

 

 

Anna Kowalik 

 


